
 Protokół Nr 35/2017
z posiedzenia Komisji Budżetu, Oświaty,

Kultury Sportu i Zdrowia
Rady Gminy Miedźno

odbytego w dniu 13 lutego 2018 r.

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji:
1. Adam Leśnikowski – przewodniczący;
2. Jan Paliwoda – wiceprzewodniczący;
3. Zdzisław Bęben;
4. Grażyna Gorzałka;
5. Zbigniew Graj;
6. Mirosław Oziembała;
7. Barbara Piątek;
8. Mirosław Zawada;
9. Mirosław Zielonka.

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:

1. Andrzej Kluczny - Skarbnik;
2. Wojciech  Tałajczyk  –  Przewodniczący  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych w Miedźnie;
3. Małgorzata Szymanek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kłobucku.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia komisji. 
2. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Miedźno za 2017 rok.
3. Ocena wydatków inwestycyjnych pod kątem zgodności wykonania z uchwałami Rady Gminy za
2017 rok. 
4. Zaopiniowanie projektów uchwał.
5. Sprawy różne.
6. Zakończenie posiedzenia komisji.

Otwarcia posiedzenia Komisji, powitania obecnych oraz przedstawienia porządku obrad dokonał
przewodniczący Komisji Adam Leśnikowski. Poinformował jednocześnie o możliwości zgłaszania
zmian do porządku obrad.
Wobec braku propozycji zmian Przewodniczący poddał porządek posiedzenia pod głosowanie.
Głosowało 9 radnych w tym:

 głosów „za” - 9✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Ad pkt. 2. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Miedźno za 2017 rok.
Informację na temat stanu bezrobocia na terenie Gminy Miedźno w roku 2017 przedstawiła
Dyrektor  Powiatowego Urzędu Pracy w Kłobucku (PUP) – Małgorzata  Szymanek.  Informacja  
ta stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Radna Gorzałka zapytała jakie propozycje pracy otrzymują ludzie z wyższym wykształceniem.
Dyrektor Szymanek odpowiedziała, że ciekawą formą wsparcia dla młodych ludzi była refundacja
kosztów kosztów wynagrodzenia dla osób do 30 roku życia. Niestety w roku obecnym nie będzie
kontynuacji takiego wsparcia. Jedną z form współfinansowania zatrudnienia są także staże. Jednak
cieszą się one coraz mniejszą popularnością. Powodem jest zapewne otrzymywane wynagrodzenie,
które nie należy do wysokich, a osoba taka zazwyczaj wykonuje obowiązki podobne do pracownika



zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy. Co do samych ofert pracy przedstawianych przez
PUP  jest  ich  sporo.  Nie  wszystkie  jednak  odpowiadają  oczekiwaniom  ludzi  z  wyższym
wykształceniem.  Osoby  takie  szukają  dzisiaj  pracy,  która  będzie  satysfakcjonować  nie  tylko  
w kwestii wynagrodzenia.
Na zakończenie dyrektor Szymanek zaprosiła wszystkie zainteresowane osoby na organizowane
przez PUP spotkanie z przedsiębiorcami 21 lutego 2018 roku w Karczmie Kresowa w Wilkowiecku
o godzinie 10.00, gdzie omówione zostaną formy wsparcia realizowane przez PUP.
Wobec  braku  innych  pytań  Przewodniczący  Leśnikowski  podziękował  Dyrektor  Szymanek  za
obecność i wystąpienie i zarządził przerwę o godzinie 14.44.
Obrady wznowiono o godzinie 14.54.
Ad pkt. 3.  Ocena wydatków inwestycyjnych pod kątem zgodności wykonania z uchwałami
Rady Gminy za 2017 rok.
Ocenę wydatków inwestycyjnych pod kątem zgodności wykonania z uchwałami omówił Skarbnik
Andrzej Kluczny. Informacja ta stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Radny Oziembała zapytał czy w dalszym ciągu obowiązuje opłata adiacencka. 
Skarbnik odpowiedział, że tak. Na działkach których wartość wzrosła na skutek wybudowania sieci
kanalizacyjnej wykonywane są operaty szacunkowe i na ich podstawie zgodnie z podjętą uchwałą
ustala się wysokość tej opłaty. 
Ad pkt. 4. Zaopiniowanie projektów uchwał.
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.
Skarbnik wyjaśnił, że zwiększenie wydatków w rozdziale 75404 - Komendy wojewódzkie Policji
o kwotę 20.000,00 zł wiąże się z udzieleniem dofinansowania do zakupu służbowego samochodu
osobowego typu SUV dla Komendy Powiatowej Policji w Kłobucku, zgodnie z podjętą uchwałą nr
271/XXXVIII/2018  Rady  Gminy  Miedźno  z dnia  24 stycznia  2018 r.  w sprawie  przekazania
środków  finansowych  na  Wojewódzki  Fundusz  Wsparcia  Policji  z przeznaczeniem  na
dofinansowanie  zakupu  służbowego  samochodu  dla  Komendy  Powiatowej  Policji  w Kłobucku.
Zwiększenie  dochodów  i wydatków  o kwotę  1.300,00 zł  w rozdziale  75414 -  Obrona  cywilna
związane jest z otrzymaniem dotacji od Starostwa Powiatowego w Kłobucku na zakup syreny dla
Ochotniczej Straży Pożarnej w Borowej w kwocie 1.300,00 zł.
Wobec braku innych pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowało 9 radnych w tym:

 głosów „za” - 9✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. 
Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w     Miedźnie.
Skarbnik  wyjaśnił,  że  uchwała  ma  na  celu  uporządkowanie  nazewnictwa  ulic  w miejscowości
Miedźno. Uchwała nr 71/XVIII/87 Gminnej Rady Narodowej w Miedźnie z dnia 30 marca 1987 r.
w sprawie nadania nazw ulicom w załączniku nr 1  nadawała nazwę ulicy Ogrodowej pierwszej
drodze  prostopadłej  do  ulicy  Jagiełły,  biegnącej  w kierunku  zachodnim.  Ponadto  od  samego
początku  w świadomości  społecznej  i dokumentach  urzędowych  nazwę ulicy  Ogrodowej  nosiła
pierwsza  ulica  prostopadła  do  ulicy  Jagiełły,  biegnąca  w kierunku  wschodnim.  W projekcie
proponuje  się  prawne  usankcjonowanie  praktyki  i nadanie  tej  drodze  gminnej  używanej
powszechnie nazwy. 
Ponadto  w projekcie  proponuje  się  nadanie  nazw  ulic  dwóm  drogom  gminnym  położonym
w Miedźnie: 
1) nr 656021S - Adama Mickiewicza. 
2) nr 656019S - Zygmunta Krasińskiego. 
Nazwy te nawiązują do stosowanego w tym obszarze zwyczaju wskazywania jako patronów ulic
poetów i pisarzy polskich. 
W  przypadku  mieszkańców  zamieszkujących  ulicę  Ogrodową  w posiadanych  przez  nich
dokumentach, uchwała nie powoduje konieczności dokonywania żadnych zmian. 



Radny Graj zwrócił uwagę, aby podczas nadawania nazw ulic wziąć pod uwagę nazwanie jednej 
z  nich ulicą Rotmostrza Jerzego Hollaka.  Była to  postać związana z  historią  naszego regionu  
i upamiętnienie jej wydaje się być zasadnym. 
Wobec braku pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowało 9 radnych w tym:

 głosów „za” - 9✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie.
Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na rok 2018     opłat
za kształcenie nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe i     zakłady kształcenia nauczycieli,
ustalenia  specjalności  i     form  kształcenia,  na  które  dofinansowanie  jest  przyznawane  oraz
opracowania na rok 2018     planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli.
Skarbnik  wyjaśnił,  że  finansowanie  dokształcania  zawodowego  nauczycieli  należy  do  organu
prowadzącego  placówki  oświatowe.  Na  2018 rok  z  w budżecie  organu  prowadzącego  szkoły
wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 1%
planowanych  rocznych  środków  przeznaczonych  na  wynagrodzenia  osobowe  nauczycieli.  W
uchwale budżetowej Gminy Miedźno na 2018 rok środki na powyższy cel zostały zaplanowane na
poziomie 1% i wyodrębnione w rozdziale 80146 - dokształcanie i doskonalenie nauczycieli. Łączna
kwota środków wynosi 43 612,81 złotych.
W  porozumieniu  z dyrektorami  placówek  oświatowych  oraz  po  uzyskaniu  pozytywnej  opinii
związków zawodowych zrzeszających nauczycieli wyodrębnione środki zostaną przeznaczone na
dofinansowanie kształcenia nauczycieli. Dodał, że uchwała taka podejmowana jest każdego roku. 
Wobec braku innych pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowało 9 radnych w tym:

 głosów „za” - 9✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie.
Projekt uchwały   zmieniającej uchwałę w     sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre
zasady  wynagradzania  za  pracę  oraz  zasady  przyznawania  nauczycielom  zatrudnionym
w     oświatowych  jednostkach  organizacyjnych  na  terenie  Gminy  Miedźno  dodatków  do
wynagrodzenia, nagród i     dodatków socjalnych.
Radny  Graj  zwrócił  uwagę,  że  uzasadnienie  do  uchwały  jest  mało  przejrzyste.  Poprosił,  aby
uzasadnienia formułować w sposób szczegółowo wyjaśniający zaistniałe zmiany. 
Radna Gorzałka poprosiła, aby komisja odstąpiła od zaopiniowania projektu uchwały.
Przewodniczący Leśnikowski  powiedział,  że  w związku z brakiem szczegółowego uzasadnienia
komisja nie będzie opiniować tego projektu. 
Skarbnik  odpowiedział,  że  uchwałę  przygotowywał  pracownik  zajmujący się  oświatą,  którego  
w dniu dzisiejszym nie ma w pracy. Dla lepszego wyjaśnienia skarbnik sprawdził zmianę w ustawie
Karta Nauczyciela. Wyjaśnił,  że związana jest ona z usunięciem zapisów mówiących o dodatku
mieszkaniowym. Zostały one także usunięte w uchwale podjętej w 2010 roku. 
W związku z powyższym przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowało 9 radnych w tym:

 głosów „za” - 9✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔

Projekt uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie.
Projekt  uchwały  w  sprawie  gminnego  programu  profilaktyki  i     rozwiązywania  problemów
alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii, przeciwdziałania przemocy w     rodzinie oraz ochrony
ofiar przemocy w     rodzinie na 2018     r.
Przewodniczący GKRPA Wojciech Tałajczyk omówił wydatki planowane w Gminnym programie



profilaktyki  i rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  przeciwdziałania  narkomanii,
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na 2018 r. Wyjaśnił,
że całość przeznaczonych środków wynosi 118 500,00 zł. Główne kierunki działania dzielą się na
pięć obszarów:

1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 
od alkoholu w celu zmniejszenia degradacji psychofizycznej osób uzależnionych – 31 
600,00 zł w tym:
- psychoterapeuta ok. 6 000,00 zł;
- psycholog ok. 11 000,00 zł;
- biegły sądowy ok. 4 000,00 zł;
- koszt wniosków skierowanych do sądu ok.  500,00 zł;
- szkolenia ok. 5 000,00 zł;
- delegacje ok. 2 000,00 zł;
- obsługa komisji (w tym materiały biurowe) ok. 1 500,00 zł;
- badania środowiskowe ok. 1 600,00 zł.

2. Udzielanie  rodzinom,  w których  występują  problemy  alkoholowe,  pomocy
psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie w celu
łagodzenia  dolegliwości  i rozkładu  życia  rodzinnego  spowodowanych  nadużywaniem
alkoholu przez członka rodziny – 13 600,00 zł w tym:
- ryczałty członków komisji za udział w posiedzeniach 6 600,00 zł;
- ryczałt za obsługę posiedzeń komisji 5 280,00 zł;
-  prowadzenie  badań  środowisk  lokalnych  celem  ustalenia  diagnozy  stanu  problemów
i zasobów alkoholowych 1720,00 zł;

3. Zwalczanie narkomanii i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie – działalność 
profilaktyczno – edukacyjna -  7000,00 zł;

4. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 
rozwiązywania problemów alkoholowych w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym 
prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych i muzycznych, a także działań na rzecz 
dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo- 
wychowawczych i socjoterapeutycznych – 17 600,00 zł

5. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych – 48 700,00 zł. Podkreślił, że głównie współpraca
odbywa się tutaj z Parafią Ostrowy nad Okszą, z KGW, Kołami Emerytów i Rencistów, 
Stowarzyszeniem Kobiet Kreatywnych z Ostrów nad Okszą itp.

Radny Graj zapytał czy Parafia z Miedźna także korzysta z tego typu wsparcia.
Przewodniczący Tałajczyk odpowiedział, że parafia w Miedźnie nigdy nie zwróciła się z tego typu
wnioskiem.  Ksiądz  z  Ostrów  nad  Okszą  każdego  roku  organizuje  wyjazd  dla  dzieci  z  rodzin
dotkniętych problemami i na tego typu działanie dostaje wsparcie. Z Miedźna nigdy taki wniosek
nie wpłynął.
Radny Oziembała zapytał ile dostają Koła Emerytów i Rencistów. 
Przewodniczący Tałajczyk odpowiedział, że każde z kół dostaje taką samą kwotę – 2 000,00 zł.
Radny Oziembała zapytał czy Gmina jest w posiadaniu pism, które organizacje składają wnioskując
o omawiane środki.
Przewodniczący Tałajczyk odpowiedział, że tak. Wszystkie złożone wnioski zostają zarejestrowane
i na ich podstawie planuje się racjonalnie wydatki w ramach programu profilaktyki. 
Przewodniczący  Leśnikowski  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  nie  ma  już  funduszu  sołeckiego.  
W związku z tym organizacje składają podania o środki z ww. programu.  
Wobec braku innych pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowało 9 radnych w tym:

 głosów „za” - 9✔
 głosów „przeciw” - 0✔
 głosów „wstrzymujących się” - 0✔



Projekt uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie.
Ad. pkt. 5. Sprawy różne.
Radny Graj zgłosił, że na ulicy Wyzwolenia gdzie realizowana jest inwestycja budowy chodnika
przy włazach kanalizacji sanitarnej są spore różnice wysokości (pomiędzy nimi a chodnikiem) co
powoduje zagrożenie dla uczestników ruchu. Miejsca te są nieoznakowane. Poprosił o interwencję
w tej sprawie. 
Ad. pkt. 6. Zakończenie posiedzenia komisji.
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Leśnikowski zakończył posiedzenie komisji o godz.
15.45.

Protokolant Przewodniczący Komisji Budżetu, 
(-) Anna Kuras          Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia

      (-) Adam Leśnikowski


